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Ann Niu ⽜安 

 
A contemporary female artist who has been associated with painting for nearly half a century. 
 
She graduated from Shanghai University Fine Arts Academy in 1987 and Tokyo Musashino Art 
University in 1995, worked as an interior designer for Fujita Group after graduation, and then 
resided in the U.S. where she decided to dedicate painting as her life's work. 
 
Since returning to Shanghai in 2000, Ann Niu has been pursuing different ways to express the 
everlasting themes of love and hometown. The combination of Chinese and Western cultures over 
and over again makes the art more contemporary and beautiful in the midst of constant change. 
That year she held her first solo exhibition at the Liu Haisu Museum, and in the same year she was 
invited to create glass mural paintings for her project at Xintiandi in Shanghai.  
 
In 2008, she was commissioned by HSBC Private Bank in Hong Kong to create paintings for the 
Hong Kong head office, Shanghai, Beijing and Guangzhou branches for their permanent collection. 
In 2016, Ann Niu's "Scholar Stone Series" was selected by Blackstone Group Tsinghua University 
Education Foundation and displayed in the collection of Schwarzman College, Tsinghua University. 
 
Ann Niu's works have been exhibited in Shanghai, Hong Kong, Japan, Singapore, Australia and 
across Europe, she also frequently engages in cross-border collaborations, such as with the 
Shanghai Tourism Festival, Adidas, Hong Kong JOYCE Boutique, and Swire Group. 
 

当代⼥艺术家，近半个世纪与画结缘，⼀直在坚持。 

 
1987 年毕业于上海⼤学美术学院附中。1995 年毕业于⽇本东京著名武藏野美术⼤学，毕业后短暂

的时间⾥，在⽇本藤⽥组担任室内设计师⼯作，随后旅居美国，决定以画为⼀⽣的事业。 

 

⾃ 2000 年回到上海⾄今，⽜安⼀直不断地在追求以不⼀样的⽅式来表现永远不变的主题— 爱与故

乡。中⻄⽂化⼀次⼜⼀次的结合让艺术更显当代以及在不断、变化中的美。當年是她在刘海粟美术

馆举办第⼀个个展，同年受邀接受了他在上海新天地项⽬中的玻璃壁画制作。 

 

2008 年受⾹港上海汇丰私⼈银⾏之托，为⾹港总部、上海、北京和⼴州分⾏创作画作并成为其永久

收藏。2016 年，⽜安的“江南⽯在系列 ”被美国⿊⽯集团清华⼤学教育基⾦会选中，并收藏展示在清

华⼤学苏世⺠书院中。 

 

⽜安的作品在上海、⾹港、⽇本、新加坡、澳⼤利亚及欧洲各地展出，也经常进⾏跨界合作，如与

上海旅游节、Adidas、⾹港 JOYCE Boutique、太古 Swire 集团等。 
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